
RG.0002.5.2020 

PROTOKÓŁ NR XX/20 
z XX sesji Rady Gminy Narewka 

w dniu 31 sierpnia 2020 r. 
(początek sesji - godz. 10.00, koniec - godz.12,13) 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Gminy Narewka. 
Prowadzenie obrad: Przewodniczący Rady Gminy p. A. Romańczuk. 
Liczba radnych uczestniczących w sesji: 13 (nieobecni radni K. Szwarc, S. Sadowski). 
Listy obecności radnych i innych osób uczestniczących w sesji - w załączeniu do protokołu 
(załącznik nr 1,2).  

Obrady XX sesji Rady Gminy Narewka otworzył Przewodniczący Rady – p. A. 
Romańczuk, który powitał wszystkich uczestniczących w sesji. Przewodniczący Rady na 
podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach udział bierze 13 radnych, co stanowi 
ilość, przy której Rada Gminy może obradować i podejmować ewentualne prawomocne 
uchwały. Kolejno radni potwierdzili obecność w systemie do głosowania. (Załącznik Nr 1a) 
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad do którego nie wniesiono uwag. 
Radni w głosowaniu jawnym przy 13 głosach „za” przyjęli zaproponowany porządek obrad. 
(Załącznik Nr 3). 

 
1. Otwarcie obrad XX sesji Rady Gminy Narewka. 
2. Przedstawienie porządku dziennego i ewentualna jego zmiana. 
3. Przyjęcie Protokołu z  XIX z sesji.  
4. Interpelacje i wnioski radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między XIX, a XX sesją Rady  

Gminy. 
6. Sprawozdania Przewodniczących Komisji z prac komisji  w okresie międzysesyjnym. 
7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2020r. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1. zmian w  budżecie Gminy Narewka na rok 2020; 
2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2020-2030; 
3. zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Narewka; 
4. określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Narewka w roku szkolnym 

2020/2021; 
5. wyrażenia poparcia dla stanowiska Rady Powiatu Hajnowskiego; 
6. nadania nazwy ulicy; 
7. zmiany uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Narewka;  
8. utworzenia Dziennego Domu Pomocy Społecznej w Lewkowie Starym; 
9. regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze  socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Narewka. 
9. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
10.  Zapytania i wolne wnioski. 
11.  Zamknięcie obrad XX sesji Rady Gminy Narewka. 

 



W tym miejscu Przewodniczący obrad wyjaśnił, że na sesję przybyli uczestnicy 
konkursu „Na najestetyczniej urządzoną posesję, zagrodę i posesję kwatery 
agroturystycznej” w 2020 r. W związku z tym Przewodniczący Komisji Społecznej  
P. Nieścieruk wręczyli obecnym zwycięzcom listy gratulacyjne i nagrody za uzyskane miejsca. 
(Lista uczestników w załączeniu) 

 
Ad. 3. Przyjęcie Protokołu z  XIX sesji.  

Przewodniczący Rady p. A. Romańczuk wystąpił z zapytaniem o uwagi do protokołu, a 
wobec ich braku poddał pod głosowanie 13 głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się”, 
Przewodniczący rady stwierdził, że Protokół Nr XIX został przyjęty. (Imienny wykaz  
głosowania stanowi załącznik Nr 4).  

Ad. 4. Interpelacje i wnioski radnych. 
J. Ciełuszecki –wystąpił o naprawę nawierzchni żwirowej drogi gminnej  w Lewkowie 

Nowym.  
I. Maksymiuk – wystąpiła z zapytaniem o udzielenie informacji w sprawie 

przygotowania szkoły w Narewce do nowego roku szkolnego mając na uwadze spotkanie 
Dyrektorów Szkół w Sanepidzie.  

Kolejno wystąpiła z zapytaniem o wyjaśnienie tematu opieki stomatologicznej na 
poziomie szkoły oraz wyjaśnienie tematu energetyki opartej na Odnawialnych Źródłach 
Energii w ramach PROW.  

M. Łuksza wystąpiła z zapytaniem dotyczącym zmiany odjazdów autobusu szkolnego 
z Siemianówki i Babiej Góry ( I kursu) z uwagi na długi czas przejazdu.  

Kolejno zgłosiła uprzątnięcie śmieci na Maruszce (ul. Pliszki w Siemianówce). 
W. Bondaruk – zgłosiła problemy z ciśnieniem wody w Skupowie, wystąpiła z 

zapytaniem dotyczącym przystanku na żądanie przy posesji nr 114a na drodze wojewódzkiej 
nr 687. Kolejno w nawiązaniu do wystąpienia Starosty na posiedzeniu Komisji wystąpiła z 
zapytaniem, czy warunkiem pozyskania dodatkowych środków finansowych w ramach prac 
po scaleniowych jest przejęcie dróg powiatowych.  

Następnie W. Bondaruk przedstawiła pismo Stowarzyszenia „Puszczyków Głos” w 
sprawie modernizacji drogi wojewódzkiej 687 Zwodzieckie – Juszkowy Gród. (Treść pisma w 
załączeniu…) 

P. Nieścieruk zgłosił wniosek w sprawie uzupełnienia ubytków drogi Lewkowo Nowe – 
Podlewkowie na wysokości Suszczy Borek, Bernacki Most, drogi powiatowej Zabłotczyzna – 
Waśki, a także usunięcie zakrzaczeń na skrzyżowaniu drogi powiatowej z drogą gminną w 
Bernackim Moście. Następnie zgłosił wniosek w sprawie wystąpienia do Nadleśnictwa 
Browsk w sprawie usuwania suchych drzew wzdłuż drogi Podlewkowie – Bernacki Most, 
Suszczy Borek – Podlewkowo, Podlewkowie – Ochrymy. Jednocześnie wystąpił z zapytaniem 
o wyjaśnienie tematu ustawienia platform na bocianie gniazda. W tym miejscu radna W. 
Bondaruk również wystąpiła z wnioskiem o platformy na bocianie gniazda w miejscowości 
Skupowo. 

A. Gieryng dołączając się do zapytania W. Bondaruk również zgłosiła problemy 
związane z  wodą w miejscowości Świnoroje.  

S. Stepaniuk zabierając głos powiedział, cyt. „Swoje wystąpienie kieruje do nas 
Radnych. Szanowni Radni, Panie Wójcie po ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, które 
było nagrywane gorącym tematem na gm. Narewka stał się Ośrodek Zdrowia  a mianowicie 



jego funkcjonowanie. W tym krótkim okresie między posiedzeniem komisji, a dzisiejszą sesją 
Rady Gminy miałem okazję porozmawiać z kilkoma mieszkańcami naszej gminy odnośnie 
jakości usług w dobie pandemii wykonywanych przez nasz Ośrodek Zdrowia.  

 Z moich poczynionych ustaleń wynika, że w tym trudnym i dziwnym dla nas wszystkich 
okresie i nałożonymi obostrzeniami w związku z trwającą pandemią pomimo pewnych 
nieścisłości  jednak były również bezpośrednie kontakty pacjenta z lekarzem w jego 
gabinecie, telefoniczne porady, wystawianie recept w formie elektronicznej i papierowej, 
pobieranie krwi w budynku na parterze, jak również wykonywane badania ciśnienia, EKG 
serca oraz, zabiegi zlecone przez lekarzy w postaci zastrzyków.  

 Odnosząc się teraz szanowni radni do stwierdzeń jakie zostały przytoczone na 
ostatnim posiedzeniu komisji odnośnie Ośrodka Zdrowia sądzę (i tu zaznaczam  jest to moje 
zdanie) że wskazywane  nieścisłości jakie zaistniały w obsłudze pacjenta ( tutaj nie neguje 
kwestii pani radnej Basi Biryckiej z lekarzem)  nie są tak wielce ogromne i częste. Ponadto w 
tym konkretnym przypadku skupiono się jedynie na negatywnych informacjach od niektórych 
mieszkańców gm. Narewka  nie wspominając o tych pozytywnych relacjach części 
mieszkańców. Nie sadzę że my radni jedynie posiadaliśmy informacje tylko i wyłącznie 
negatywne a przypadki pozytywnego załatwienia spraw w Ośrodku Zdrowia były nam 
nieznane.  

 Uważam że pewnym nietaktem z naszej strony  jest wskazywanie tylko i wyłącznie 
negatywnych zdarzeń co jest bardzo krzywdzącym dla wizerunku instytucji lub osoby jej 
dotyczącej. Myślę, że nikt tu z obecnych nie chciałby aby wskazano mu jedynie złe jego cechy 
bez omówienia pozytywnych. Wskazując popełnione błędny i jednocześnie prawidłowe 
wykonane czynności możemy wstępnie  określać czy faktycznie  instytucja lub osoba źle 
realizuje swoje zdania czy zadania są realizowane właściwie a popełniane błędny są 
sporadyczne i możliwe do usunięcia. 

Podsumowując moje wystąpienie chciałbym wskazać aby w przyszłości podczas zabierania 
głosu przez radnych w imieniu mieszkańców gm. Narewka nie przytaczać sformułowania „ 
nie wiem czy to prawda tak mi przekazano” ponieważ godzi to w profesjonalizm stanowiska 
radnego. My radni powinniśmy a wręcz mandat radnego zobowiązuje nas do potwierdzenia, 
głębszego ustalenia, dotarcia do osoby która brała udział w ewentualnym zdarzeniu. Jeśli 
osoba zgłaszająca radnemu nie  wyraża zgodny aby jej dane podać to przecież radny może 
wypowiedzieć się że osoba mu znana nie podając danych sama osobiście miała styczność z 
nieprzyjemnym zdarzeniem lub osobiście wie kogo dotknęło to zdarzenie.  

 Tu pozwolę jeszcze raz wrócić do sytuacji w  Ośrodku Zdrowia gdzie były pretensje ze 
strony mieszkańców o braku kontaktu telefonicznego z lekarzem. Taka sytuacja faktycznie 
miała miejsce ale tych osób które próbowały dodzwonić się do pani doktor, która przebywała 
w sierpniu na urlopie. Na tym przykładzie widać jak możemy popełnić błąd w ocenie sytuacji 
opierając się jedynie na otrzymanej informacji bez jej pogłębienia. I tu jest prośba do nas 
wszystkich radnych. Nie tylko opieramy się  na złym przekazie ale próbujmy dotrzeć do sedna 
sprawy i porozmawiać. Nie twierdzę, że nie ma nieścisłości. Są nieścisłości, jak najbardziej ale 
na ostatnim wspólnym posiedzeniu wyszło na to, że my zamykamy ośrodek bo on źle 
funkcjonuje,  jest tragicznie i co nie tylko. Dziękuję. ”  



W tym miejscu głos zabrała W. Bondaruk, która zaproponowała w oparciu o słowa 
radnego S. Stepaniuka i sytuacji, która miała miejsce na wspólnym posiedzeniu komisji 
dotycząca funkcjonowania GOZ w Narewce wystąpiła z wnioskiem o zorganizowanie 
wspólnego posiedzenia wszystkich komisji i zaproszenie dr Tomaszuka, dr Wappę i dr Stocką, 
a także pracowników Ośrodka Zdrowia w Narewce. Podkreśliła, ze w jej ocenie problem z 
funkcjonowaniem Ośrodka jest duży i nie powstał w ostatnim czasie, ponieważ problemy 
zaczęły się już wcześniej o czym Komisja dyskutowała na swoich obradach. W związku z tym 
zgłosiła formalny wniosek o zwołanie wspólnego posiedzenia poświęconego wyłącznie 
funkcjonowaniu Ośrodka Zdrowia w Narewce. W tym miejscu Przewodniczący obrad 
stwierdził, że został postawiony wniosek formalny, w związku z czym poddał pod głosowanie 
przedstawiony wniosek. W tym miejscu głos zabrała K. Miszczuk która zaapelowała o jak 
najszybsze zwołanie posiedzenia Komisji. W. Bondaruk stwierdziła, że na posiedzeniu 
przedstawione zostaną nie tylko negatywne ale również pozytywne strony funkcjonowania 
Ośrodka. W tym miejscu Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek o treści: 
”Wniosek w sprawie wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Narewka w sprawie 
funkcjonowania Gminnego Ośrodka Zdrowia w Narewce”. W głosowaniu jawnym udział 
wzięło 13 radnych, 12 radnych opowiedziało się „za”, 1 radny „wstrzymał się” od głosu. 
Wobec powyższego Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. (Imienny wykaz  
głosowania stanowi załącznik Nr 5). 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między XIX, a XX sesją Rady  
Gminy. 

Wójt Gminy omówił sprawozdanie z działalności w okresie między XIX, a XX sesją. W  
szczególności omówił realizowane projekty ze środków krajowych, jak i unijnych, 
postępowania dotyczące zamówień publicznych powyżej 30 000 EURO i poniżej 30 000 
EURO, funkcjonowanie jednostek ochotniczych straży pożarnych, spraw komunalnych, 
wodno-kanalizacyjnych, z zakresu budownictwa i gospodarki odpadami, a także innych 
związanych z wykonywanymi zadaniami przez gminę. (Załącznik Nr 6 ). 

Ad. 6. Sprawozdania Przewodniczących Komisji z prac komisji  w okresie 
międzysesyjnym. 

W tym miejscu głos zabrał Przewodniczący Komisji Społecznej, który wyjaśnił, ze odbyły się 
dwa posiedzenia Komisji Społecznej w dn. 8 lipca 2020 r. i 15 lipca 2020 r. i omówił przedmiot 
posiedzeń. Następnie wyjaśnił, że w dn. 26 sierpnia 2020 r. odbyło się wspólne posiedzenie 
wszystkich Komisji, a następnie omówił przedmiot tego posiedzenia. Zapytań nie zgłaszano.  

Ad. 7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2020 r. 

B. Masalska – Skarbnik Gminy zabierając głos wyjaśniła, że Informacja o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2020 r. była przedmiotem obrad Komisji, które nie 
wniosły uwag. Jednocześnie wyjaśniła, że dochody budżetu w I półroczu 2020 r. wyniosły 
42,9 %, a wydatki 34,2%, a kwotowo to dochody bieżące to 9 809 338,91 zł, majątkowe to 
25 796 zł, natomiast wydatki bieżące wyniosły 8 337 989,59 zł, inwestycyjne 182 644,45zł i 
spłaconych zostało 390 252,00zł kredytów i pożyczek.   

I. Maksymiuk wystąpiła z zapytaniem dotyczącym podania informacji o podanie 
kosztów ogółem funkcjonowania kosztów ogółem Ośrodka Edukacji Ekologicznej w 
Siemianówce. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że na dzień 27 sierpnia 2020 r. wynoszą one 
370 057,51 zł, a dochody 296 796,78 zł. (Załącznik Nr 7) 



W tym miejscu Przewodniczący ogłosił 15-to minutowa przerwę w obradach.  

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
1. zmian w  budżecie Gminy Narewka na rok 2020; 

 W tym miejscu głos zabrał Wójt Gminy, który wyjaśnił, że do zmian w budżecie 
proponuje wniesienie autopoprawki polegającej na zwiększeniu środków na inwestycję 
Modernizacja Stacji Uzdatniania Wody w Masiewie z kwoty 40 000zł na kwotę 240 000zł. 
Jednocześnie odniósł się do zgłaszanych wniosków w sprawie regulacji ciśnienie wody w 
Skupowie i  Świnorojach i wyjaśnił, że wstawiana zostanie przepompownia, która poprawi 
dostępność wody w tej części gminy. Skarbnik Gminy - Masalska B.  przedstawiła zmiany 
wprowadzone do budżetu gminy od ostatniej sesji. Omówiła szczegółowo projekt uchwały, 
wyjaśniając zmiany wprowadzone zmiany do budżetu gminy na 2020 rok. Wobec braku 
zapytań Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod 
głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 głosami „za”, O „przeciw” i 0 
„wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2020 rok została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem 
głosowania stanowi załącznik Nr 8).  

2.   zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2030; 

 Masalska B.  – Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany wprowadzone do Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2019-2030. Omówiła szczegółowo projekt uchwały i wyjaśniła, 
że projekt uchwały dostosowuje zmiany wprowadzone do budżetu 2020 r. do zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2030. Wobec braku zapytań Przewodniczący 
obrad przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania 13 głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” 
Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2020-2030 została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem 
głosowania stanowi załącznik Nr 9).  

3. zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Narewka;  

Sekretarz Gminy – J. Chomczuk przedstawił projekt uchwały zmieniającej  uchwałę w 
sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych 
przez Gminę Narewka. Omówił projekt uchwały i wyjaśnił, że na posiedzeniach komisji nie 
wniesiono uwag do przedstawionego projektu. Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad 
przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania 13 głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” 
Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała zmieniającej  uchwałę w sprawie regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Narewka 
została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 10).  



4. określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Narewka w roku szkolnym 
2020/2021; 

Sekretarz Gminy – J. Chomczuk przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia 
średniej ceny jednostki paliwa w gminie Narewka w roku szkolnym 2020/2021. Omówił 
projekt uchwały i wyjaśnił, że na posiedzeniach komisji nie wniesiono uwag do 
przedstawionego projektu. Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad przedstawił projekt 
uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 
13 głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 
uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Narewka w roku 
szkolnym 2020/2021 została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem głosowania 
stanowi załącznik Nr 11). 

5. wyrażenia poparcia dla stanowiska Rady Powiatu Hajnowskiego; 

Sekretarz Gminy – J. Chomczuk przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
poparcia dla stanowiska Rady Powiatu Hajnowskiego. Wyjaśnił, że do Wójta Gminy Narewka 
wpłynęło pismo informujące o podjęciu takiej uchwały przez Radę Powiatu Hajnowskiego. W 
związku z tym proponuje się poparcie stanowiska Rady Powiatu Hajnowskiego w sprawie 
planowanych zmian związanych z ustawą o ochronie przyrody w zakresie udziału organów 
uchwałodawczych w procedurze określenia i zmiany granic parku narodowego. Następnie 
wyjaśnił, że na posiedzeniach komisji nie wniesiono uwag do przedstawionego projektu. 
Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a następnie 
poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 głosami „za”, O 
„przeciw” i 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie 
wyrażenia poparcia dla stanowiska Rady Powiatu Hajnowskiego została podjęta. (Uchwała 
wraz z Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 12). 

6. nadania nazwy ulicy; 
 

Sekretarz Gminy – J. Chomczuk przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy 
ulicy. Omówił projekt uchwały i wyjaśnił, że na posiedzeniach komisji nie wniesiono uwag do 
przedstawionego projektu. Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad przedstawił projekt 
uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 
13 głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 
uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym 
wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 13). 

7. zmiany uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Narewka;  
 

B. Niewiadomska – Golonko - Opiekun Młodzieżowej Rady Gminy Narewka 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej 
Rady Gminy Narewka omówiła projekt uchwały i wyjaśniła, że na posiedzeniach komisji nie 
wniesiono uwag do przedstawionego projektu. Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad 



przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania 13 głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” 
Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
powołania Młodzieżowej Rady Gminy Narewka została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym 
wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 14). 

 
8. utworzenia Dziennego Domu Pomocy Społecznej w Lewkowie Starym; 

 
Kierownik GOPS – E. Potoniec przedstawiła projekt uchwały w sprawie utworzenia 

Dziennego Domu Pomocy Społecznej w Lewkowie Starym. Następnie omówiła projekt 
uchwały i wyjaśniła, że ośrodek wsparcia utworzony zostanie od dnia 1 października 2020 r. i 
wchodzi w struktury GOPS. Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad przedstawił projekt 
uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 
13 głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 
uchwała w sprawie utworzenia Dziennego Domu Pomocy Społecznej w Lewkowie Starym 
została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 15). 

 
9. regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze  socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Narewka. 
 

Kierownik GOPS – E. Potoniec przedstawiła projekt uchwały w sprawie regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze  socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Gminy Narewka. Następnie omówiła projekt uchwały i wyjaśniła zasady udzielania 
pomocy materialnej uczniom zamieszkałym na terenie gminy Narewka. Wobec braku 
zapytań Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod 
głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 głosami „za”, O „przeciw” i 0 
„wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze  socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Gminy Narewka została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem głosowania 
stanowi załącznik Nr 16). 

Ad. 9. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
 

Wójt gminy zabierając głos wyjaśnił: 
Odnośnie zapytania J. Ciełuszeckiego wyjaśnił, ze gmina sukcesywnie żwirować będzie 

drogi gminne.  
Odnośnie zapytania I. Maksymiuk wyjaśnił, że w sprawie spotkania w Sanepidzie 

informacji udzieli Dyrektor Szkoły, natomiast odnośnie zapytania w sprawie OZE wyjaśnił, że 
wniosek jest w trakcie rozpatrywania.  

Odnośnie zapytania M. Łukszy odnośnie godzin odjazdów autobusów szkolnych 
odpowiedzi udzieli Dyrektor Szkoły, teren na Maruszce zostanie uprzątnięty i na bieżąco 
teren ten będzie monitorowany.  

Odnośnie zapytań W. Bondaruk wyjaśnił, że temat jest na bieżąco monitorowany, 
planowana jest także inwestycja polegająca na zakupie przepompowni, która poprawi 
ciśnienie wody w Skupowie i Świnorojach. W odniesieniu do przystanku na żądanie wyjaśnił, 



że prowadzone są rozmowy w sprawie ustawienia przystanku i wystosowane zostanie pismo 
w tej sprawie. Odnośnie kwot o których mówił Starosta wyjaśnił, że przejęcie dróg to dobra 
wola radnych i ich przejęcie nie jest warunkiem uzyskania dodatkowych środków.  

Odnośnie zapytania dot. platform na bocianie gniazda wyjaśnił, że wnioski przesłane 
zostały do PTOP-u. 

Odnośnie zapytań P. Nieścieruka wyjaśnił, że zgłoszone wnioski przesłane zostaną do 
Zarządu Dróg Powiatowych i do Nadleśnictwa Browsk celem ich realizacji.   

W tym miejscu głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Narewce, która omówiła 
spotkanie, które odbyło się w dniu 28 sierpnia 2020 r. z przedstawicielami Sanepidu  
i wizytatorami Kuratorium w sprawie COVID - 1 i przygotowania do nowego roku szkolnego. 
Podkreśliła, że przygotowane zostaną wskazówki jak postępować, opracowane zostaną 
wewnętrzne procedury. Następnie omówiła w jaki sposób odbywać się będzie nauczanie w 
obecnej sytuacji epidemiologicznej, tj. wejście do szkół w podziale na klasy, zajęcia w 
klasach. 

Odnośnie zmiany kursu autobusów Wójt wyjaśnił sposób zmiany kursów autobusów a 
na skutek pojawiających się niejasności zaapelował o ich wyjaśnienie. M. Łuksza zapytała czy 
można z linii nr 2 przesunąć na linię nr 1 Siemianówka – Babia Góra, czyli Narewka – Gruszki 
– Olchówka – Zabrody – Siemianówka – Babia Góra. Dyrektor Szkoły wyjasniłą, ze wszystkie 
odjazdy są tak zorganizowane aby dziecko wyjeżdżało o godz. 7,10 a dziecko nie może 
przebywać dłużej niż 45 minut w autobusie i wszystkie normy zostały zachowane.  M. Łuksza 
zauważyła, ze chodzi o powrót i Dyrektor Szkoły wyjaśniła, ze prowadzone są rozmowy żeby 
to zmienić ponieważ autobus nie pomieści takiej ilości uczniów. M. Łuksza zaproponowała 
utworzenie 4 linii w drogę powrotną, tak jak odbywa się to w kursach porannych. Dyrektor 
wyjaśniła, że miała nadzieję na konsultacje przewoźnika z wójtem. Wójt wyjaśnił, że linie i 
trasy to sprawa dyrekcji szkoły i prowadzone tutaj powinny być rozmowy z przewoźnikiem. 
Wyjaśnił, że w piątek informacja dotarła do niego o nieścisłościach. Dyrektor Szkoły 
wyjaśniła, że prowadzone będą rozmowy. Pani M. Łuksza zaproponowała zmianę kolejności 
np. Narewka –Mikłaszewo – Leśna i wtedy Siemianówka – Babia Góra i na Tarnopol. Dyrektor 
Szkoły stwierdziła, że konsultacje będą prowadzone, Wójt podkreślił, że weźmie udział w 
takich konsultacjach. Informacja pojawi się na stronie gminy.  

Odnośnie usług stomatologicznych wyjaśniła, ze nikt nie zgłosił się do zapytania 
ofertowego i prowadzone są wstępne rozmowy z p. A. Wappa, która ma podpisaną umowę z 
NFZ do końca grudnia.  

A. Gieryng wystąpiła z zapytaniem o higienistkę w szkole. Dyrektor Szkoły 
wyjaśniła, że higienistka będzie przyjeżdżała raz w tygodniu do szkoły z SP ZOZ w Hajnówce.  

Ad. 10. Zapytania i wolne wnioski. 
 

Przewodniczący Rady przedstawił pismo Młodzieżowej rady Gminy Narewka z dnia 02 

lipca 2020 r. w sprawie zgłoszonych wniosków na II sesji MRG w Narewce. (W załączeniu). 

W. Bondaruk zabierając głos wystosowała podziękowania dla p. S. Martyniuka – 

właściciela Zakładu Produkcyjnego PRONAR za zaproszenie radnych i sołtysów do obejrzenia 

zakładów PRONAR.  



W. Bondaruk odniosła się także do wspólnego posiedzenia Komisji, w którym wziął 

udział Starosta Powiatu Hajnowskiego w sprawie prac scaleniowych i wystosowała prośbę o 

umożliwienie udzielenia głosu p. P. Trusiewiczowi Przewodniczącemu Rady Scaleniowej  w 

temacie trwających scaleń. W tym miejscu głos zabrał P. Trusiewicz, który przedstawił 

informacje dotyczące trwających scaleń. Przypomniał na czym polegają scalenia, czemu służą 

oraz przedstawił kwoty jakie zawarte są w umowach prac scaleniowych. Podkreślił, że kwoty 

przedstawione przez starostę nie zgadzają się z kwotami zawartymi w umowie. Odnośnie 

prac poscaleniowych wyjaśnił, że odnośnie Mikłaszewa to kwota ponad 4 000 000,- a kolejny 

szacunek to ponad 9 000 000,-. Następnie odniósł się do kosztu utwardzenia drogi które 

wynoszą za 1 km ok. 1000 000,-. Podkreślił, że droga do Mikłaszewa wymaga nie tylko 

naprawy ale prac związanych z odwodnieniem tego terenu. W tym miejscu zgłosił tez ubytek 

w tej drodze mniej więcej na wysokości środka miejscowości.  

W. Bondaruk wystąpiła z zapytaniem o ilość członków rady scaleniowej, zapytała czy 

wszyscy członkowie wezmą udział w  spotkaniu i czy radni otrzymają jakaś opinię komisji. P. 

Trusiewicz wyjaśnił, że skład komisji to 12 lub 15 osób, wszystkie osoby zostały 

zawiadomione i przygotowana zostanie opinie dla radnych.  

P. Trusiewicz sołtys Mikłaszewo zgłosił ustawienie platformy na bocianie gniazdo w 

Mikłaszewie.  

K. Kajdewicz sołtys Skupowo wystąpił z wnioskiem o wyrównanie drogi Zabłotczyzna 

– Skupowo i Skupowo – Bernadzkiego Mostu.  

P. Zubrycki sołtys Babia Góra zaapelował o rozwagę w sprawie transportu dzieci do 

szkół z uwagi na długi czas dojazdu.  

P. Nieścieruk – sołtys Ochrymy wystąpił z wnioskiem o równanie dróg w Ochrymach i 

Podlewkowie, do Leśniczówki na Krynicy.  

D. Łuszyński – sołtys Leśna zwrócił się z zapytaniem dotyczącym objazdu Mikłaszewo 

– Leśna z Narewki do Planty i stanu drogi w tych miejscach, zaproponował konkretną 

naprawę tej drogi.  

P. Trusiewicz wyjaśnił, że środki na scalenia zostały obecnie zwiększone z 1100 EURO 

na 1 ha,  a obecnie z 1900 EURO na 1 ha. P. Nieścieruk zauważył, że kwoty przedstawione 

przez Starostę dotyczyły prac poscaleniowych.  

K. Miszczuk wystąpiła z zapytaniem czy PSZOK w Narewce funkcjonuje? 

W. Bondaruk wystąpiła z zapytaniem dotyczącym zaproszenia M. Janowskiego w 

sprawie dofinansowania remontu Dróg Powiatowych. 



E. Kabać - sołtys Narewka – poinformowała o zebraniu mieszkańców Narewki w dniu 

8 września o godz. 10,00 w GOK w Narewce na które zaprosiła mieszkańców, radnych i 

sołtysów.  

Wójt Gminy udzielając odpowiedzi wyjaśnił, że odnośnie dróg gminnych,  wszystkie 

drogi będą żwirowane w miarę warunków atmosferycznych, wniosek w sprawie gniazda 

bocianiego zostanie przesłany do PTOP. Odnośnie dróg powiatowych wnioski zostaną 

przesłane, zauważył jednocześnie, że gmina nie ma możliwości wpływu na terminy zawartych 

umów przez powiat, prowadzone będą rozmowy. Odnośnie zapytania K. Miszczuk wyjaśnił, 

że PSZOK funkcjonuje, kłopoty dotyczyły przedsiębiorców chcących z niego korzystać.  

Ad  11. Zamknięcie obrad XX sesji. 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodniczący Rady zamknął obrady XX sesji. 

Pełen zapis obrad (transmisja i ścieżka dźwiękowa) dostępny na jest stronie Biuletynu 

Informacji Publicznej Gminy Narewka w zakładce: Strona główna / Rada Gminy / Kadencja 

2018-2023/Transmisje z obrad Rady Gminy /Transmisja z XX Sesji Rady Gminy Narewka. 

(Nagranie z transmisją obrad stanowi załącznik Nr 17). 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała:  

Barbara Niewiadomska-Golonko      

Inspektor ds. Rady Gminy, Komisji    Przewodniczący Rady:  

   Anatol Romańczuk 

 

 

 

 

 


